

紐約長島文協中文學校週報
二零一九年三月三十一日
CCALI Weekly Newsletter
March 31, 2019

本週活動 This Week (23 of 30)

幼小班朗誦比賽

本週輪到我們幼小班的同學們上台為大家朗誦中文！看到這群只有四歲到六歲的小娃兒們，很多位一點兒都不畏懼，大方的上台背誦中文唸謠和詩詞故事，台下評審和觀眾們都頻頻微笑點頭。如同評審戎醫師提到，這其實不是比賽，就是一個給孩子初試啼聲很好的機會，公開演說在未來學習道路上都必須要經歷學習的，希望家長與同學們都能感謝和珍惜學校提供這樣好的環境和機會，畢竟不是每所中文學校都會花這樣的時間和心力舉辦這些活動。多給孩子們在極少壓力的環境下練習，對他們以後會有很大的幫助。今天每位上台的同學都值得獎勵！

Kindergarten and P1 Recital Contest

The school hosted the recital contest for our Kindergarten and P1 classes this week. It is a proud moment to see these children getting on stage fearlessly and recite Chinese nursery rhymes, poems or stories, very hard to believe that they are ranged from age 4 to 6! The judges and audience couldn't help from putting smiles on their faces seeing these performances. As one of the judges, Dr. Jung, had mentioned, this is not a contest, this is just an opportunity for the children to get on stage and do public speaking probably the first time in their lives. Public speaking is a lesson one must learn in one's life, either earlier or later, the earlier they are exposed to it, the faster they will get comfortable with doing it. The school wishes to provide our children not just with Chinese learning, but helping them develop other skills with it. Dr. Jung mentioned, not all Chinese schools do this, so she wishes the parents and students will cherish these opportunities school provides, and encourage and help their children to overcome stage fright. Every student who went on stage today deserves a shout-out!

第六區賽事

學校校內的比賽成績獲得第一名學生，都可以晉級代表學校參加美東中文學校協會第六區的比賽。第六區比賽成績優異的學生將有機會獲得推薦至美東中文學校協會年會比賽。

三月九日在華僑文教中心所舉辦的第六區國語演講比賽，校內比賽高中低年級三組的第一名同學都代表了我校參加比賽有優異的表現，其中傳統注音班三年級的謝采恩同學更獲得了第六區低年級組亞軍的優異成績。

媒體報導：[正體漢字國語演講比賽 透過語言學習傳統文化內涵 | 大紀元](#)

三月二十四日在華僑文教中心舉辦了第六區的國語歌唱比賽，我校在比賽的四組別都派出了校內比賽第一名的學生參加。長島文協在此比賽更是拿下了大滿貫，我校的學生四組全都拿下了第一名！恭喜中年級個人組冠軍張名雅同學，高年級組冠軍林喬頤同學，中年級團體組冠軍唯亞小天使：王有彤，林喬葦，楊芮寧，謝采恩同學，高年級團體組冠軍冉冉涵彭芸：張芮涵，周以彤，潘紫芸同學。

媒體報導：[學生中文歌唱比賽 增學中文興趣](#)

ACS 6th District Contests

Every year, we nominate top-performing students from our school-wide contests to participate in ACS (Association of Chinese Schools) contests. Students who wins contests in 6th district will then be qualified to participate in the contests hosted in ACS annual conference. ACS 6th district includes Chinese schools in NYC and Long Island areas.

On March 9, 6th district hosted Chinese Mandarin Speech Contest. The first place students from all three divisions in our school speech contest all participated, congratulations to our T3 student, Amelia Hsieh, for winning 2nd place in her division.

News Article: [正體漢字國語演講比賽 透過語言學習傳統文化內涵 | 大紀元](#)

On March 24, 6th district hosted Chinese Singing Contest. The winners from our school's singing contest also participated in all four divisions. We hit a grand slam in this contest by winning first place in all four divisions! Congratulations to Amelia Chang from T2 as first place in mid-grades individual division, Chloe Lin from T7 as first place in high-grades individual division, WEAA Angels (Amelia Hsieh, Wemberly Lin, Emma Wang, Ally Yang) as first place in mid-grades group division, and Renna Chang, Evelyn Chou, and Priscilla Pan as first place in high-grades group division.

News Article: [學生中文歌唱比賽 增學中文興趣](#)

近期活動預告 Upcoming Events

- 4/7 拼音班P1-P6會舉辦情境對話比賽，家長們可以向老師詢問詳細訊息。
- 4/14 傳統注音班T1-T9會舉辦認字詞比賽。
- 4/21 春假停課一次。
- 4/28 學校將舉辦開放日，提供給在校家長參觀各班成果展，也會開放給校外家長學生參觀教學內容，提供入學訊息，請大家告訴大家，幫忙把文協推廣給更多想學中文文化的的朋友，歡迎他們來參觀！之後會有更多詳細內容。
- 陳冠銘紀念獎學金申請即日起至5/5開始收件。[詳細訊息](#)。
- April 7, Conversation Context Contest for P1-P6 classes. Please consult with your teachers for details.
- April 14, Character Recognition Contest for T1-T9 classes.
- April 21, Spring Recess, school will be closed.
- April 28, CCALI Open House. The classes will be open to current parents for presenting class progress of the year. We will have open sessions for people outside of our school on curriculum and enrollment information. Please help to spread the words to your family and friends who have interest in learning about Chinese culture, bring them to CCALI! Details will follow.
- The school is starting to accept applications for The Kevin Chen Scholarship. Please [see details](#) on this scholarship.

特別注意事項 Special Announcement

由於NYIT臨時決定更改該校畢業典禮的時間與地點，5/19將無法提供我們使用校區。學校決定把6/2原本下雪補課日改為最後一堂上課日，如造成各位家長與學生的不便，學校在此表達歉意。

Due to a sudden change in NYIT commencement date and location, NYIT will not be available for our school on May 19, 2019. The school decided to move our last day of class to June 2, 2019 (which was set to be our snow day). We apologize for any inconvenience this may have caused you.

校外資訊 Additional Information

中國廣播網母親節演講比賽，五月五日報名截止。

Chinese Radio Network Mother's Day Speech Contest, registration ends on May 5.

線上報名表 Online Registration Form : http://bit.ly/CRN_MotherDaySpeech

味全母親節賀卡設計比賽 - 四月二日截止

Mother's Day Card Design Contest - Last Submission Date: April 2, 2019



2019 味全 美國味全公司 wei-chuan 世界日報 World Journal

味全母親節賀卡設計比賽

參加辦法：歡迎全美18歲(含)以下的參賽者。

- ◆比賽主題：「給媽媽的禮物」
- ◆規格大小：限11英寸(寬)x14英寸(高)，構圖須採直立式設計
- ◆參賽作品限彩色，背後請註明姓名、出生年月日、電話、地址及組別。
- ◆參賽作品版權使用歸屬於世界日報及美國味全公司

比賽組別：

- ◆幼童組：4歲至未滿9歲
- ◆高童組：9歲至未滿14歲
- ◆青少年組：14歲至未滿19歲

優勝獎勵：

- ◆第一名：獎金USD 350, 獎盃和獎狀(每組1名)
- ◆第二名：獎金USD 250, 獎盃和獎狀(每組1名)
- ◆第三名：獎金USD 180, 獎盃和獎狀(每組1名)
- ◆第四名：獎金USD 120, 獎狀(每組一名，僅限於幼童組、高童組)
- ◆佳作：獎金USD 60, 獎狀(幼童組12名，高童組8名，青少年組2名)

比賽主題：給媽媽的禮物

收件日期：即日起至2019年4月2日(週二)止

收件地點：世界日報活動中心(Event and Project Service Dept.)
141-07 20 Ave, 2FL, Whitestone, NY 11357
(若需退回畫作，煩請提供回郵信封:信封及郵票)

詳情請洽：世界日報紐約活動中心 718-746-8889 分機6361